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Protokół  Nr  5/2024 

 

ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa oraz Komisji Spraw Społecznych 

odbytego w dniu 28 października 2024 r. 

 

 

 W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki  

i Rolnictwa oraz Komisji Spraw Społecznych obecni wg listy obecności, jak stanowi załącznik 

nr 1 do niniejszego protokołu. Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:  

Burmistrz Pogorzeli Daria Wyzuj, 

Sekretarz Gminy Marcin Krawiec, 

Skarbnik Gminy Jolanta Nowak, 

Inspektor ds. obronnych i funduszu sołeckiego Barbara Szymczak-Figielek. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji. 

4. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) przyznania nagród Rady Miejskiej w Pogorzeli w konkursie na najlepsze świadectwo 

maturalne dla młodzieży szkół ponadpodstawowych; 

2) uchwalenia „Programu współpracy Gminy Pogorzela na rok 2025 z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie”; 

3) zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Bułaków; 

4) zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Głuchów; 

5) zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Kromolice; 

6) zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Łukaszew; 

7) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników 

i kandydatów na strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych z terenu 

Gminy Pogorzela uczestniczących w działaniach ratowniczych, akcjach 

ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach; 

8) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2024 rok. 

5. Wolne głosy, wnioski i informacje. 

6. Zamknięcie. 

 

Ad 1. Otwarcie 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa Rady Bartosz Banaszek  

o godzinie 13:20 dokonał otwarcia posiedzenia, powitał wszystkich radnych i pracowników 

urzędu. Oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczą:  

− członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 obecnych,  

− członkowie Komisji Spraw Społecznych – 9 obecnych, 

co pozwala podejmować prawomocne decyzje. 
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W związku z brakiem uwag, Przewodniczący odczytał porządek obrad posiedzenia. 

 

Ad 2. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia komisji. 

Protokół ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa oraz 

Komisji Spraw Społecznych z dnia 5 października 2024 r. został przyjęty w wyniku 

głosowania: 

− Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 głosów „za”, 

− Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za”.  

Dodatkowo, Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie przyjęła protokół z posiedzenia, 

które miało miejsce 20 września, uzyskując 9 głosów „za”. 

 

Ad 3. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

 

1) przyznania nagród Rady Miejskiej w Pogorzeli w konkursie na najlepsze 

świadectwo maturalne dla młodzieży szkół ponadpodstawowych 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Hanna Wojciechowska przedstawiła 

uzasadnienie do powyższego projektu uchwały.  

Uwag do projektu nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Bartosz Banaszek poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2024 rok:  

− Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 8 głosów „za”, 

− Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za”.  

 

2) uchwalenia „Programu współpracy Gminy Pogorzela na rok 2025 z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie” 

Julia Regulska przedstawiła uzasadnienie do powyższego projektu uchwały.  

Uwag do projektu nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Bartosz Banaszek poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2024 rok:  

− Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 głosów „za”, 

− Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za”.  

 

3) zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Bułaków 

Inspektor ds. obronnych i funduszu sołeckiego Barbara Szymczak-Figielek 

przedstawiła uzasadnienie do powyższego projektu uchwały.  

Uwag do projektu nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Bartosz Banaszek poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2024 rok:  

− Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 głosów „za”, 

− Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za”. 

 

4) zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Głuchów 
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Inspektor ds. obronnych i funduszu sołeckiego Barbara Szymczak-Figielek 

przedstawiła uzasadnienie do powyższego projektu uchwały.  

Uwag do projektu nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Bartosz Banaszek poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2024 rok:  

− Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 głosów „za”, 

− Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za”. 

 

5) zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Kromolice 

Inspektor ds. obronnych i funduszu sołeckiego Barbara Szymczak-Figielek 

przedstawiła uzasadnienie do powyższego projektu uchwały.  

Uwag do projektu nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Bartosz Banaszek poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2024 rok:  

− Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 głosów „za”, 

− Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za”. 

 

6) zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Łukaszew 

Inspektor ds. obronnych i funduszu sołeckiego Barbara Szymczak-Figielek 

przedstawiła uzasadnienie do powyższego projektu uchwały.  

Uwag do projektu nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Bartosz Banaszek poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2024 rok:  

− Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 głosów „za”, 

− Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za”. 

 

7) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników 

i kandydatów na strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych z terenu 

Gminy Pogorzela uczestniczących w działaniach ratowniczych, akcjach 

ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach 

Inspektor ds. obronnych i funduszu sołeckiego Barbara Szymczak-Figielek 

przedstawiła uzasadnienie do powyższego projektu uchwały.  

Uwag do projektu nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Bartosz Banaszek poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2024 rok:  

− Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 głosów „za”, 

− Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za”. 

 

8) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2024 rok 

Skarbnik Gminy Jolanta Nowak przedstawiła uzasadnienie do powyższego projektu 

uchwały. Skarbnik poinformowała o wprowadzeniu autopoprawki związanej z przebudową 

drogi powiatowej oraz o planowanej pomocy rzeczowej dla powiatu, która obejmuje kostkę do 

budowy chodników przy drogach powiatowych. Skarbnik zaznaczyła, że wprowadzone 
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autopoprawki skutkują zmianami w Wieloletniej Prognozie Finansowej, co wymaga 

uchwalenia nowego WPF. W związku z tym burmistrz wniesie o podjęcie odpowiednich 

działań w tej sprawie. 

Uwag do projektu, ani do autopoprawki nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Bartosz Banaszek poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2024 rok wraz z autopoprawką:  

− Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 głosów „za”, 

− Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za”. 

 

Ad 4. Wolne głosy i wnioski 

Przewodnicząca Rady Miejskiej zaproponowała, aby w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej zabezpieczyć środki na dokończenie niedokończonych chodników. Zwróciła 

uwagę, że niektóre wioski mają już zrealizowane te inwestycje, a inne są w trudniejszej sytuacji. 

Podkreśliła, że kosztorysy na te projekty są znaczne, co sprawia, że nawet przy rezygnacji 

z funduszu sołeckiego trudno będzie uzbierać potrzebne kwoty na pomoc rzeczową, czy 

finansową dla powiatu.  

Skarbnik Gminy Jolanta Nowak zwróciła uwagę, że organizacja wyjazdów 

integracyjnych nie jest uznawana za zadanie własne gminy. Podkreśliła, że Regionalna Izba 

Obrachunkowa może kwestionować takie wydatki, ponieważ powinny one dotyczyć wyłącznie 

zadań, które są bezpośrednio związane z kompetencjami gminy. 

Radny Przemysław Bruder zapytał, czy każde sołectwo ma decydować w tej sprawie, 

dodając, że nie powinno się doprowadzić do likwidacji funduszu sołeckiego.  

Burmistrz odpowiedziała, że nie można zlikwidować funduszu sołeckiego dla jednej 

wioski, ponieważ radni muszą podjąć stosowną uchwałę. Jeśli fundusz nie zostanie uchwalony, 

wszystkie wydatki będą musiały zostać przypisane do innych paragrafów budżetowych, co 

wpłynie na dostępność środków na budowę chodników. Burmistrz podkreśliła, że szuka 

rozwiązań, aby móc kontynuować budowę chodników. 

Radny Krzysztof Goliński zauważył, że jeśli kostka została już zakupiona, to czy można 

ją wykorzystać, na przykład w Gumienicach.  

Burmistrz odpowiedziała, że ponieważ Gumienice planują wykorzystać ją na budowę 

wokół sali. Dodała, że Bielawy Pogorzelskie czy Elżbietków również będą poszukiwać innych 

rozwiązań. Być może kostka ta zostanie użyta w innej lokalizacji, a zaoszczędzone środki 

zostaną przekazane do powiatu na budowę chodników. 

Radna Grażyna Naglak zaznaczyła, że przy drodze gminnej w Bułakowie również chce 

zbudować chodnik.  

Burmistrz dodała, że Piotr Piorun będzie koordynował zakup kostki, ponieważ 

Kromolice również znajdują się w podobnej sytuacji, co pozwoli na wspólne zakupy. 

Skarbnik zaznaczyła, że z funduszu sołeckiego nie można pokrywać kosztów energii, 

natomiast na inne wydatki związane z utrzymaniem świetlicy fundusz jest jak najbardziej 

dostępny. Gmina zabezpiecza środki na ten cel w swoim budżecie. 

Radny Przemysław Bruder dodał, że wpływy z wynajmu sali trafiają do gminy, 

co oznacza, że to gmina zarządza tym majątkiem. Skarbnik potwierdziła, że mieszkańcy mogą 

zobaczyć, jak te pieniądze przepływają. 
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Radny Krzysztof Goliński zauważył, że skoro pieniądze z najmu idą do gminy, 

a wcześniej były przeznaczane na wioskę, to mieszkańcy, którzy dbają o salę, nie powinni 

ponosić kosztów za prąd. Podkreślił, że kiedyś środki te były przeznaczane na remonty 

i uszkodzenia, więc powinny wrócić do wioski, zwłaszcza że gmina nie zajmuje się sprzątaniem 

sali. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa Bartosz Banaszek wyjaśnił, 

że to wynajmujący powinien pokrywać koszty szkód, a, gdyby istniała taka możliwość, to być 

może, wydatkując fundusz na energię, można by uzyskać zwrot. 

Skarbnik podkreśliła, że jeżeli środki zostaną przeznaczone na budowę chodników przy 

drogach powiatowych, to nie można użyć funduszu jedynie na opłaty za prąd, pozostałe 

kwestie, które dotyczą sali, mogą zostać z niego pokryte. 

Radny Damian Andrzejewski zapytał o środki na utrzymanie sali, a skarbnik 

potwierdziła, że można je przeznaczać na zakupy z tym związane. 

 

Skarbnik dodała, że do wywołanej uchwały zaangażowano nadwyżkę z lat ubiegłych. 

Przedsięwzięcie „Usuwanie wyrobów zawierających azbest z gospodarstw rolnych w latach 

2024-2026” zostało uwzględnione w wykazie przedsięwzięć, z przewidywaną kwotą 203 tys. 

zł, z czego główne wydatki planowane są na przyszły rok. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa Bartosz Banaszek przeszedł 

do omówienia wniosku mieszkańca dotyczącego sprzedaży pasa ziemi.  

Sekretarz wyjaśnił, że wniosek mieszkańca dotyczący sprzedaży pasa ziemi nie może 

zostać rozpatrzony bez zgody Rady. Zwrócił uwagę, że w przypadku dzierżawy lub użyczenia 

wprowadzono praktykę, aby przed podjęciem jakichkolwiek kroków konsultować się 

z radnymi, co jest kluczowe dla przejrzystości procesu. Podkreślił, że każdy powinien mieć 

możliwość zadawania pytań i składania wniosków. 

Pan Kopejkin wniósł o sprzedaż pasa ziemi wzdłuż działki, który stanowi dojazd do 

dalszych działek wzdłuż stawu. W przypadku braku możliwości sprzedaży, zapytał 

o możliwość wykupu całej działki wraz ze stawem. Wniosek dotyczył więc wykupu pasa ziemi, 

a w ostateczności – całego stawu. 

Sekretarz zaznaczył, że sprawa ta będzie musiała być formalnie rozpoznana na komisji. 

Dodał, że do końca roku nie można podejmować żadnych działań, ponieważ obowiązuje 

umowa. W związku z tym należy rozważyć, czy ta nieruchomość powinna być poddana 

jakimkolwiek formom dzierżawy czy sprzedaży, czy też powinna pozostać w ramach gminy 

i być zagospodarowana w inny sposób. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa Bartosz Banaszek 

przeprowadził głosowanie dotyczące sprzedaży pasa ziemi. Radni jednogłośnie opowiedzieli 

się przeciwko tej propozycji, w głosowaniu wzięło udział 10 osób z Komisji Budżetu, 

Gospodarki i Rolnictwa oraz 9 osób z Komisji Spraw Społecznych, nikt się nie wstrzymał, ani 

nikt nie był za. W związku z tym pas ziemi ma pozostać w dyspozycji gminy. 

Głos zabrał radny Mikołaj Linkiewicz, który wnioskował o nieprzedłużenie dzierżawy 

stawu, argumentując, że warto stworzyć na tym terenie miejsce rekreacji. Zasugerował, że 

gmina mogłaby ubiegać się o dofinansowanie i przygotować projekt, który estetycznie 

zagospodaruje teren. Podkreślił, że gdy staw jest dzierżawiony, dzierżawca może ograniczyć 
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dostęp, co stoi w sprzeczności z jego pragnieniem, aby wszyscy mieszkańcy mogli korzystać 

z tego miejsca. 

 

Z racji nieobecności Piotra Pioruna, Sekretarz Gminy poruszył kwestię drugiego 

wniosku o dodanie do programu sesji uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia w sprawie zimowego utrzymania dróg powiatowych w sezonie 2024/2025. 

Dotyczy to głównie dróg bocznych, a nie głównych tras. Gmina zajmuje się odśnieżaniem we 

własnym zakresie, zawierając umowy z rolnikami, którzy wykonują te prace. Należy jednak 

zaznaczyć, że posypywanie dróg mieszanką solno-piaskową pozostaje w gestii powiatu. 

W porozumieniu określono stawki, na podstawie których będzie się odbywało 

rozliczanie. Kwota wynosi około 13 tysięcy złotych, co w poprzednich latach wystarczało, choć 

później można podjąć dalsze dyskusje. Gmina przyjmuje na siebie część zobowiązań 

wynikających z ustawy o utrzymaniu dróg, co ma na celu przyspieszenie procesów działania, 

ponieważ gmina lokalnie działa szybciej niż poprzez służby powiatowe. 

Sekretarz zaznaczył, że chodzi głównie o drogi boczne, dlatego potrzebna jest zgoda 

Rady na wyrażenie przez burmistrza zgody na to porozumienie. 

Goliński dodał, że dotyczy to dróg przykładowo: w Gumienicach, Bułakowie, 

Głuchowie, Łukaszewie oraz Kromolicach, w stronę Koźmina. 

Sprawa zostanie poruszona na sesji, gdzie radni będą mogli wyrazić podjąć decyzję 

w tej kwestii, głosując za lub przeciw przyjęciem uchwały. 

 

Ad 5. Zamknięcie 

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki 

i Rolnictwa Bartosz Banaszek o godz. 14:25 zamknął wspólne posiedzenie Komisji. 

 

 

                                                                                  Przewodniczący Komisji 

                                                                          Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa 

   

                                                                                       Bartosz Banaszek 

 

                                                                                  

 

Protokołowała:      

Julia Regulska                                                             

 


